

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN CHAN FOONG HIN [KOTA KINABALU]

TARIKH : 14 OKTOBER 2019

SOALAN

TUAN CHAN FOONG HIN [KOTA KINABALU] minta **MENTERI LUAR NEGERI** menyatakan sejauh manakah penyediaan Kerajaan berhadapan dengan cabaran dan peluang baru susulan tindakan negara jiran Indonesia yang bakal memindahkan ibu negara dari Jakarta ke Kalimantan. Bagaimana Kerajaan bercadang untuk memastikan negara kita bermanfaat daripada pemindahan ibu negara Indonesia, terutamanya untuk Sabah dan Sarawak.

PEMBERITAHUAN BERSEKALI PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN LARRY SOON @ LARRY SNG WEI SHIEN [JULAU]

TARIKH : 23 OKTOBER 2019

SOALAN

TUAN LARRY SOON @ LARRY SNG WEI SHIEN [JULAU] minta **MENTERI LUAR NEGERI** menyatakan apakah pendirian Kerajaan berhubung pemindahan ibu negara Indonesia ke Kalimantan Timur seperti yang diumumkan oleh Presiden Joko Widodo.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Yang Berhormat Kota Kinabalu di atas pertanyaan yang dikemukakan.

Tuan Yang di-Pertua,

2. Izinkan saya menjawab pertanyaan Yang Berhormat Kota Kinabalu bersekali dengan pertanyaan yang dikemukakan oleh Yang Berhormat Julau bertarikh 23 Oktober 2019, kerana pertanyaan-pertanyaan tersebut menyentuh isu yang sama.

3. Untuk makluman Dewan yang mulia, pada 26 Ogos 2019, Presiden Republik Indonesia telah mengumumkan pemilihan Kalimantan Timur sebagai ibu kota baharu Indonesia bagi menggantikan Jakarta. Pembangunan ibu kota tersebut dijangka akan dimulakan pada tahun 2020 dan proses pemindahan akan dilakukan pada tahun 2024.

Tuan Yang di-Pertua,

4. Kerajaan percaya bahawa keputusan untuk memindahkan Ibu Kota pentadbiran dari Jakarta ke Kalimantan Timur, Indonesia adalah berdasarkan kepentingan negara mereka.

5. Tidak dapat dinafikan bahawa akan terdapat implikasi-implikasi kepada negara kita Malaysia. Kerajaan percaya ianya tidak akan menjejaskan hubungan dua hala yang semakin kukuh antara Malaysia – Indonesia.

6. Pemindahan ibu kota baharu ke Kalimantan Timur akan meningkatkan kegiatan ekonomi, menambahkan jumlah populasi dan juga kegiatan-kegiatan lain sepertimana yang didapati di sesebuah Ibu Kota. Ini boleh memberikan banyak manfaat kepada negeri-negeri Malaysia terutamanya Sabah dan Sarawak. Ia juga boleh membawa cabaran-cabaran baru. Pemindahan ini akan merancakkan lagi ekonomi

NO. SOALAN : 7

di pulau berkekaan dan Sabah dan Sarawak boleh mendapat limpahan manfaat daripada pelbagai sudut aliran perdagangan di sempadan antarabangsa antara Kalimantan dengan negeri-negeri Malaysia berkekaan.

7. Selain itu, sektor pelancongan di Sabah dan Sarawak juga dijangka akan meningkat berikutan jarak yang dekat antara Kalimantan dengan kedua-dua negeri tersebut.

8. Pemindahan ini juga dijangka boleh membuka banyak peluang baru bagi meningkatkan kerjasama ekonomi antara Malaysia dan Indonesia, khususnya bagi wilayah-wilayah di Borneo dengan penglibatan syarikat-syarikat pemaju dan kontraktor Malaysia yang mengambil bahagian dalam projek pembangunan di Kalimantan Timur.

Tuan Yang di-Pertua,

9. Sebagai jiran yang rapat dan terdekat, Malaysia sentiasa bersedia untuk berkongsi pengalaman dan kepakaran dengan Indonesia jika diperlukan, berdasarkan pengalaman kita memindahkan pusat pentadbiran Malaysia dari Kuala Lumpur ke Putrajaya.

Sekian, terima kasih.